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Akademika Heyrovského 1203/8, 500 05 Hradec Králové 

tel. (+420) 495 067 111 
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Zápis z 6. zasedání Akademického senátu 
č. j.  UKFaF/260893/2024 

konaného dne 22. 5. 2024 od 14:00 hodin v zasedací místnosti děkanátu 

Přítomni: doc. Boušová Iva, Čech Petr, Čech Stanislav, doc. Červený Lukáš (do 15:14), dr. 
Doseděl Martin, dr. Hradiská Breiterová Kateřina, Mgr. Hrdinová Iva, Janovcová Hana, dr. 
Jirkovský Eduard, dr. Kastner Petr, Klusák Ondřej, doc. Krátký Martin, Kučerová Eliška, dr. 
Kudláčková Zděnka (do 15:55), dr. Macháček Miloslav (od 16:01), doc. Malý Josef (od 14:06), 
Ptačin Tomáš, Mgr. Sedláček Patrik, doc. Sklenářová Hana, dr. Vokřál Ivan, doc. Vraníková 
Barbora 
 
Vedení fakulty: doc. Roh Jaroslav, prof. Šimůnek Tomáš (do 15:07), doc. Kučera Radim, prof. 
Nachtigal Petr (do 15:50), prof. Nováková Lucie, prof. Štaud František (do 15:51), prof. Zimčík 
Petr, Ing. Vlčková Lenka 
 
Hosté: dr. Eugen Hruška, Mgr. Mašková Eliška (připojena online), Mgr. Matějka Lukáš, Ing. 
Navrátilová Lucie (do 15:58) 
 
Sekretářka Akademického senátu: Dvořáková Ivana 
 
Omluveni: dr. Bárta Pavel, Cápayová Mária, Mgr. Reguli Adam 
 
 
Navržený program: 

1. Zahájení 

2. Schválení programu 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

5. Podmínky pro přijetí do bakalářského, magisterského a navazujícího magisterského 

studijního programu pro akademický rok 2025/2026 

6. Podmínky pro přijetí do magisterského a navazujícího magisterského studijního 

programu v anglickém jazyce pro akademický rok 2025/2026 

7. Odlišné podmínky pro přijetí do magisterského studijního programu Farmacie pro 

akademický rok 2025/2026 v souladu s §49 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 



školách a dále dle čl. odst. 3 Řádu přijímacího řízení UK pro přijetí uchazečů do 

studijního programu Farmacie 

8. Záměr akreditace nového bakalářského studijního programu Léčivé rostliny 

a nutraceutika 

9. Návrh Opatření děkana – Garantovaná minimální výše příjmů studentů doktorských 

studijních programů v prezenční formě 

10. Předběžné vyjádření k záměru pronajmout nemovitosti (mikrotrubičky pro optické 

kabely propojující budovy v Ak. Heyrovského a kampus M1) 

11. Svěření pozemku v areálu Zahrady léčivých rostlin do správy Farmaceutické fakulty 

UK v Hradci Králové 

12. Dodatek č. 3 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED 

– BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou 

13. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2023 

14. Různé 

 
 
1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu FaF UK doc. Krátký ve 14:05 zahájil 6. zasedání senátu. Na 

úvod přivítal senátory, vedení fakulty a hosty zasedání.  

 

Senát se sešel v usnášeníschopném počtu. Jako skrutátorky pro zasedání byly určeny Mgr. Iva 

Hrdinová a Eliška Kučerová, zápis provedla Ivana Dvořáková. 

 

 

2. Schválení programu 

S navrženým programem 6. zasedání AS byli senátoři seznámeni dopředu. Ze strany senátorů 

nebyly k programu vzneseny žádné připomínky ani navržena změna pořadí bodů, a proto 

předseda AS FaF UK doc. Krátký vyzval senátory k hlasování o jeho schválení.  

 

Hlasování: 20-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: AS FaF UK schválil program 6. zasedání. 

 

3. Vystoupení vedení FaF UK 

Doc. Roh /děkan fakulty/: 

• Informace k Opatření děkana 7/2024 Pravidla pro tvorbu a použití sociálního fondu, 

které nabylo účinnosti 1. května 2024. 

o Zásadní změnou je snížení příspěvku, kterým je dílčí sociální fond fakulty 

tvořen, a to ze 2 % na 1 % z objemu nákladů na mzdy, náhrady mzdy a odměny 

za pracovní pohotovost v předchozím ročním účetním období.  

o Současně je zavedena povinnost alespoň polovinu fondu použít na příspěvky 

na produkty spoření na stáří (penzijní připojištění, soukromé životní pojištění, 

doplňkové penzijní spoření a dlouhodobý investiční produkt).  



o Příspěvek bude nově poskytován zaměstnancům, jejichž výše pracovního 

úvazku činila po dobu 3 let nejméně 0,5, což přinese zvýšené náklady 

o Nadále bude poskytován peněžitý příspěvek na stravování, a to ve snížené výši 

44 Kč, což bude částečně kompenzovat zvýšené náklady viz předchozí bod I tak 

nebude sociální fond na úhradu těchto benefitů stačit a bude třeba je dotovat 

z dalších zdrojů. 

• Příprava jednotného Vnitřního mzdového předpisu Univerzity Karlovy. 

o Navrhované tarifní tabulky považuje vedení FaF UK za optimální.  

o Na základě předchozího dotazu AS FaF UK bylo sděleno, že s výjimkou dvou 

tarifních tříd by mělo dojít k mírnému navýšení mezd oproti stávajícímu stavu. 

U těchto dvou skupin zaměstnanců (L1, THP) bude nutné příjem optimalizovat 

pomocí “garantované složky” osobního ohodnocení.  

o Probíhají přípravy podmínek nové akreditace studijního programu Farmacie. 

Cílem je zmírnit přetížení studentů i pedagogů a poskytnout studentům 

prostor, aby se během studia mohli dle svého zájmu profilovat. Dne 29. května 

2024 se k tomuto tématu uskuteční kulatý stůl. 

• Dne 10. května 2024 se uskutečnilo mezinárodní kolo Studentské vědecké konference. 

Svoje výzkumné práce prezentovali finalisté fakultních kol z Farmaceutické fakulty 

Univerzity Karlovy v Hradci Králové, Farmaceutické fakulty Masarykovy univerzity 

v Brně, Farmaceutické fakulty Univerzity Komenského v Bratislavě, Univerzity 

veterinárního lékařství a farmacie v Košicích a nově také z polské Medical University 

of Gdańsk. Gratulace všem úspěšným studentům. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi 

 

Doc. Krátký otevřel téma možnosti srovnání stejných pracovních pozic napříč fakultami 

a předal informace ze zasedání Legislativní komise AS UK, kde zástupci některých fakult 

označili návrh Vnitřního mzdového předpisu UK za likvidační z důvodu enormní finanční 

zátěže, kterou jim navýšení mezd přinese. 

Dr. Jirkovský uvedl, že dle vyjádření J. M. rektorky UK prof. Králíčkové je již nyní zřejmé, že 

téma bude znovu otevřeno v souvislosti s očekávanou novelou zákona č. 111/1998 Sb., 

o vysokých školách. Proto paní rektorka považuje připravovaný předpis za první krok procesu 

sjednocení pracovních podmínek napříč univerzitou.  

Doc. Roh uvedl, že za nejednotnost tarifů u stejných pozic se stejnou pracovní náplní by se na 

univerzitu snesla kritika. Očekává, že zavedení jednotného mzdového předpisu povede na 

některých fakultách k optimalizaci počtu zaměstnanců. 

Dr. Jirkovský doplnil, že Ekonomická komise AS UK vznesla podnět týkající se (kromě 

jednotného tarifu) sjednocení pracovní náplně jednotlivých pracovních pozic na univerzitě, 

osobního ohodnocení i hodnocení za vědeckou činnost, ale odpovědí vedení UK bylo, že to 

není realizovatelné.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Prof. Šimůnek /Vnitřní záležitosti, projektová činnost a strategický rozvoj fakulty/:  



• Byla vyhlášena jednostupňová veřejná soutěž o účelovou podporu Ministerstva 

zdravotnictví na řešení projektů zdravotnického výzkumu a vývoje. Termín pro podání 

návrhů projektů na AZV je 26. června 2024.  

• V rámci programu Horizont Evropa byla vyhlášena výzva k předkládání návrhů 

mezinárodních projektů Marie Skłodowska-Curie Doctoral Networks (MSCA-DN) 

s uzávěrkou 27. 11. 2024. Zapojení partneři v rámci řešení projektu přijmou studenty 

doktorského studia, kteří splňují pravidla mobility. Do projektu musí být zapojeni 

minimálně 3 partneři ze 3 různých zemí EU nebo asociovaných k programu Horizont 

Evropa, a to z akademického i neakademického sektoru. Uzávěrka výzvy je 27. 

listopadu 2024 a fakulta připravuje již nyní jeden projekt. 

• Dotační program Královéhradeckého kraje na podporu mladých talentovaných 

vědeckých pracovníků Královéhradeckého kraje. Každá fakulta může nominovat 

3 projekty vypracované v českém jazyce studenty doktorského studia, kteří budou 

v akademickém roce 2024/2025 ve druhém ročníku. Bylo připraveno 6 projektů, 

komise jmenovaná děkanem fakulty vybrala 3 žádosti, které budou podány na KHK.  

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky.  

 

Doc. Kučera /Studijní záležitosti – Farmacie/:  

• Kolegium děkana schválilo studijní plán studijního programu Farmacie pro akademický 

rok 2024/2025. 

• Od akademického roku 2024/2025 bude součástí studijních plánů nový volitelný 

předmět s názvem Erasmus – kombinovaný intenzivní program, a to z podnětu prof. 

Mladěnky a prof. Novákové. 

• Školení k přijímacímu řízení proběhne 30. 5. ve 13:30.  

• V rámci hodnocení výuky studujícími byla zpracována slovní evaluace, bude 

poskytnuta pro potřebu senátu předsedkyni SK AS FaF UK.  

• 21. května 2024 se na Rektorátu UK uskutečnilo setkání ohledně činnosti ambasadorů 

na jednotlivých fakultách univerzity. Za FaF UK se zúčastnili místopředsedkyně AS FaF 

UK Hana Janovcová a senátor Stanislav Čech.  

• Oddělení vnějších a mezinárodních vztahů připravuje oslovení studentů lékařských 

fakult, kteří nechtějí či nemohou pokračovat ve studiu medicíny, a přesto by rádi 

zůstali součástí zdravotnického sektoru. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi a požádal o bližší informace k předmětu Erasmus – kombinovaný 

intenzivní program. 

Prof. Nováková odpověděla, že se jedná o jednu z aktivit programu ERASMUS+, v rámci níž se 

student zúčastní určitého počtu přednášek online, a následně absolvuje týdenní stáž na dané 

instituci. Od zařazení aktivity mezi volitelné předměty očekáváme zvýšení zájmu studentů. 

 

Nebyly vzneseny žádné další doplňující dotazy.  

 

Prof. Nachtigal /Studijní záležitosti – Anglická výuka, laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví/: 



• Kolegium děkana schválilo studijní plány studijních programů Laboratorní diagnostika 

ve zdravotnictví a Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví. Zde se 

nebude měnit akreditace, programy doběhnou do r. 2029. 

• Kolegium děkana schválilo studijní plány studijních programů Pharmacy 

a Pharmaceutical Sciences pro akademický rok 2024/2025. Program Pharmacy bude 

kopírovat český program Farmacie s výjimkou latiny, kterou nahradí dvousemestrový 

kurz anglického jazyka.  

• Současný stav přijímacího řízení do anglických studijních programů: 

o Pharmacy: probíhají Scio testy a přijímací zkoušky v Teheránu, nyní 86 

přijatých. 

o Pharmaceutical Sciences: podmínky splnilo 10 uchazečů, kteří se nyní pokusí 

získat vízum. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy.  

 

Prof. Štaud /Vědecká činnost/:     

• Novým garantem doktorského studijního programu Bioanalytické metody byl 

jmenován prof. Dalibor Šatínský. 

• Do doktorských studijních programů bylo přihlášeno 33 uchazečů, z toho 16 do 

anglické formy. Nyní probíhá dodatečné přijímací řízení s uzávěrkou pro podání 

přihlášek dne 3. září 2024. 

• Rektorátu UK byla odeslána evaluační zpráva doktorských studijních programů 

Farmakologie a toxikologie a Farmaceutická analýza. 

• Od 1. května 2024 byl jmenován docentem doc. Russell Richard Anthony Kitson. 

Zároveň bylo zahájeno habilitační řízení dr. Georgiose Paraskevopoulose. 

• Za FaF UK byl podán jeden návrh projektu PRIMUS, navrhovatelem je dr. Alejandro 

Carazo Fernández. 

• Proběhlo setkání proděkanů pro vědeckou činnost k hodnocení vědy a novelizaci 

vysokoškolského zákona. 

• 10. května 2024 se uskutečnilo mezinárodní kolo Studentské vědecké konference. 

Poděkování prezentujícím i jejich školitelům. 

o Úspěšní studenti byli pozváni na zasedání Vědecké rady dne 11. června 2024. 

▪ Chemická sekce: 1. místo Ekaterina Frantsuzova, 2. místo Patrik Marián 

Sudický; 

▪ Technologická sekce: 1. místo Lizaveta Laviaha, 2. místo Daniela 

Hatalová; 

▪ Biologická sekce: 1. místo Michaela Medková; 

▪ Sekce sociální a klinické farmacie: 3. místo Tomáš Bayer. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy ani připomínky.  

 

Prof. Nováková /Vnější a mezinárodní vztahy fakulty/:  

• Z pohledu členky odborné poroty mezinárodního kola Studentské vědecké konference 

poděkování za výborné prezentace kvalitních výzkumných prací a gratulace ke 



skvělému umístění. Zároveň poděkování ostatním zástupcům fakulty, kteří zasedli 

v odborných porotách (prof. Pávek, doc. Vraníková, dr. Hendrychová), a školitelům. 

• Finalizují přípravy materiálů na prezentaci fakulty na akcích Veletrh Vědy a VědaFest 

Praha. 

• Poděkování za intenzivní přípravy Noci vědců, která se uskuteční 27. září 2024. 

V nejbližší době již započne veřejná propagace akce. 

• Jarní škola Juniorské Univerzity Karlovy se bude konat 12. června 2024. Studenti 

středních škol starší 15 let si mohou vybrat jedno z témat Vůně apatyky, Zachráníte 

pacienta? aneb Analytická chemie formou únikové hry a Není tvar jako tvar aneb léky 

různých forem. 

• Na fakultě proběhly dvě exkurze studentů z Gymnázia Dvůr Králové nad Labem a Nový 

Bydžov. 

• Na správě fakultního Instagramu nově od 13. května 2024 spolupracují studentky 

Emma Molnárová a Vitoriia Morozova. 

• Poděkování kolegům z Katedry farmakognozie a farmaceutické botaniky za spolupráci 

na organizaci setkání seniorů. 

• Zahrada léčivých rostlin: 

o 8. – 9. června 2024 proběhne akce Víkend otevřených zahrad. 

o Na probíhající výstavu pivoněk naváže od 1. června výstava růží, která potrvá 

do 31. srpna 2024. 

o 20. května byla zahájena výstava Jedovatá sezóna. 

o 6. června od 17:30 se uskuteční přednáška doc. Miloslava Hronka s tématem 

Apidomky – zamyšlení nad tajemstvím léčivé moci včelích produktů. 

• Byl schválen projekt s National University of Pharmacy v Charkově, v rámci kterého 

přijedou na FaF UK dvě akademické pracovnice na stáž v délce trvání 3 měsíců. 

• Upozornění pro vedoucí kateder, že každou incoming mobilitu vč. přijetí studentů 

doktorského studia je třeba evidovat. Před příjezdem je nutné odevzdat vyplněný 

formulář Návrh na přijetí zahraničního hosta (dostupný ve formulářích OVMV) p. I. 

Dvořákové. A dále uzavřít na katedře smlouvu nepojmenovanou (s výjimkou příjezdů 

v rámci Erasmu nebo projektů).  

• Poděkování všem, kteří se podíleli na prezentaci fakulty v médiích. 

 

Nebyly vzneseny žádné doplňující dotazy či připomínky. 

 

prof. Zimčík /Investiční a technický rozvoj fakulty/: 

• Přehled spotřeby energií v roce 2023: 

o V roce 2023 byly spotřeby jednotlivých energií nižší než v předchozích letech 

s výjimkou spotřeby elektřiny, která je od roku 2021 víceméně konstantní. 

Z hlediska spotřeby centrálně dodávaného tepla byla letošní topná sezóna 

úspornější o cca 10 % oproti předchozímu roku, spotřeba plynu byla nižší o cca 

19 % (ZLR) a 9 % (Zámostí). U plynu však vzhledem k jeho vyšší ceně došlo ke 

zvýšení nákladů. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 



 

Ing. Vlčková /tajemnice fakulty/: 

• Informace z porady tajemníků: 

o Nyní připravovaný jednotný Vnitřní mzdový předpis UK bude po novele zákona 

č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, opět upravován. Nynější podoba 

dokumentu slouží zejména k definování jednotlivých tarifů, a jejich sjednocení 

napříč fakultami a součástmi univerzity. 

o Pracuje se na novele Stipendijního řádu, na jejímž základě by mělo dojít 

k navýšení základního příjmu doktorandů z 10 000 na 12 500 Kč měsíčně tam, 

kde stipendium této výše nedosahuje. 

o Probíhají práce na OR k veřejným zakázkám – posun limitů v rámci veřejných 

zakázek malého rozsahu (účinnost od 1. července 2024). 

o Metodika k nákupu chemikálií a laboratorního materiálu bude zveřejněna dle 

kvestora UK Mgr. Maňáska do konce června v rámci doporučení Rektorátu UK. 

o Byl blíže představen mechanismus financování velkých investičních akcí 

a v souvislosti s ním započaly práce na konceptu tzv. vnitrobanky.  

▪ Hlavními pilíři budou prostředky z fondů jednotlivých fakult a součástí 

univerzity, kontokorent poskytnutý komerčními bankami (Česká 

spořitelna a Komerční banka) a prostředky ve fondu na investiční rozvoj 

fakult a dalších součástí („Mikuláš“).  

▪ Možnost využití vnitrobanky závisí na ochotě fakult uvolnit prostředky 

do vnitrobanky a na nastavení splácení. Předpokládané úročení 2 % se 

bude řídit aktuální situací na bankovním trhu.  

o Rozvaha příjmů a výdajů bude AS FaF UK předložena na červnovém zasedání. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi a dotázal se, zda budou fakulty povinny zapojit se do konceptu 

vnitrobanky, nebo se bude jednat o dobrovolnou možnost.  

Ing. Vlčková odpověděla, že bude záležet na jednotlivých fakultách, zda se budou chtít podílet 

a prostředky ze svých fondů uvolnit. Jednáním s fakultami byla pověřena výkonná ředitelka 

Rektorátu UK Mgr. Jitka Baťková, MBA. 

Doc. Roh doplnil, že stále probíhají intenzivní debaty, zda je 2% úročení dostatečnou motivací 

pro zapojení fakult. Zároveň považuje za nezbytné představit fakultám jednoduchý materiál, 

který vyčíslí celouniverzitní dopady (vč. ovlivnění výše prostředků ve fondu „Mikuláš“) za 

předpokladu zapojení jednotlivých fakult a součástí UK do konceptu vnitrobanky, a naopak při 

využití úvěru od komerčních bank.  

Do diskuze se dále zapojili Ing. Vlčková, dr. Jirkovský a doc. Roh.  

 

Dr. Kudláčková doplnila sdělení prof. Nachtigala ohledně obtížného získávání víz pro studenty 

z některých zemí a sdělila, že J. M. rektorka UK prof. Králíčková uvedla, že se jedná o problém 

celé univerzity a Rektorát UK se snaží podnikat kroky vedoucí ke zlepšení situace. 

Prof. Nachtigal odpověděl, že problém je způsoben některými ambasádami, které nevyhlašují 

dostatek termínů pro zahájení procesu získání víza. Navíc se obecně zhoršily podmínky pro 

režim student. To znemožňuje studentům z některých asijských a afrických zemí vůbec se 

k procesu získání víza dostat. Jelikož se jedná o politicko-bezpečností otázky, není si jistý, zda 

by Univerzita Karlova mohla vůbec situaci ovlivnit. 



 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem.  

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty.  

 

 

4. Informace z AS UK a komisí AS UK 

Dr. Jirkovský přednesl podstatné body ze zasedání AS UK dne 26. dubna 2024 a některých 

komisí AS UK. 

• Vystoupení J. M. paní rektorky: 

o Novela zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, prošla prvním čtením. Do 

14. května 2024 bylo možné podávat podněty. Byly vyslyšeny i připomínky UK. 

o Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy svolává pracovní skupinu na 

úpravu pravidel pro rozdělování příspěvků a dotací.  

▪ Proběhne jednání o navýšení rozpočtu o 6 mld. Kč jen v příspěvkové 

části, rozpočet na vědu je v jednání. Pro rok 2024 má MŠMT připraveno 

200 mil. Kč na podporu excelence, z nichž 180 mil. Kč má být rozděleno 

mezi „áčkové“ univerzity v hodnocení vědy (ukazatel F). V letech 2026 

a 2027 má být podpora excelence 500 mil. Kč každý rok. 

• Vnitřní předpisy: 

o Byly schváleny změny dokumentu Pravidla pro přiznávání stipendií na 

Farmaceutické fakultě v Hradci Králové a Rozpis příspěvků a dotací na UK pro 

rok 2024. 

o Ekonomická komise AS UK schválila bez výhrad Dodatek č. 3 ke Smlouvě o dílo 

uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ 

a Univerzitou Karlovou. 

• Informace z Rady vysokých škol: 

o Ačkoli ministr Bek přislíbil navýšení prostředků pro veřejné vysoké školy 

o 6 mld. Kč, akce „Hodina pravdy“ pokračuje a na 3. června 2024 je plánována 

případná další demonstrace za zvýšení prostředků pro vysoké školy.  

• Ekonomická komise AS UK: 

o Projednával se Vnitřní mzdový předpis. 

o Otevřely se Principy pro rozdělování příspěvků a dotací na UK pro rok 2025. 

o Žádost Evangelické teologické fakulty o nevratnou podporu z fondu na 

investiční rozvoj fakult a dalších součástí („Mikuláš“) ve výši 8 mil. Kč na 

rekonstrukci budovy z důvodu inflační doložky a víceprací.  

• Komise pro informační technologie AS UK: 

o Požadavek, aby nové studentské e-mailové adresy byly v testovací fázi bez 

omezení funkcionality. To by však mohlo vést k překročení smluvních limitů se 

společností Microsoft. 

o Komise se usnesla, že ohledně zapojení do Office 365 by měl být plně 

implementován nejprve Rektorát UK. 



o Byl představen výhled nového Studijního informačního systému UK do června 

2025. V tomto období by měla být dostupná funkční forma i pro studenty.  

o Stále probíhá debata ohledně vzhledu a funkčnosti jednotlivých webů. 

• Komise pro vědu AS UK: 

o Diskuze k nastavení pětiletého hodnocení, k financování doktorského studia, 

navýšení stipendií na základě novely zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých 

školách, k otázce krácení stipendií podle hodnocení a rozšíření hodnotící škály 

doktorandů, a ke kombinované formě doktorského studia. 

o Na následujícím zasedání se bude komise zabývat habilitačním a jmenovacím 

řízením. 

• Studijní komise AS UK: 

o Projednávala se výše doktorských stipendií. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky. 

 

 

 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace o zasedání AS UK a komisí AS UK. 

 

 

5. Podmínky pro přijetí do bakalářského, magisterského a navazujícího magisterského 

studijního programu pro akademický rok 2025/2026 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a poděkoval za předem zaslané dotazy a připomínky.  

Doc. Krátký uvedl, že dokument projednala Studijní komise AS FaF UK a otevřel diskuzi, ve 

které se k podnětům Studijní komise AS FaF UK vyjádřil proděkan pro studijní záležitosti doc. 

Kučera. 

• Bonifikace: zdá se mi nejednoznačné uvedení "5 bodů se započítává pouze 1x" nemělo 

by být dříve specifikováno, že úspěšným absolventům nebo řešitelům je udělena 

bonifikace 5 bodů? Popřípadě by bylo možné uvést formulaci „5 bodů; započítává se 

pouze 1×. 

o Přesné znění jsme obdrželi z Rektorátu UK, proto bude ponecháno.  

• Studijní komise AS FaF UK vznesla připomínky technicko-legislativního charakteru 

(např. x ve smyslu krát by bylo správné zaměnit za znak ×; nejednotnost v psaní 

datumů: někde je uvedeno "28.2.2025" bez mezer, jinde "28. 2. 2025" s mezerami; 

nejednotnost v mezerách za u slova "nebo" v Podmínkách pro upuštění od přijímací 

zkoušky. Někde je 6 bodů, jinde nic; apod.) 

o Připomínky k formátování textu budou zohledněny, avšak Studijní informační 

systém následně zanesený text upraví do podoby, se kterou umí pracovat. Není 

například schopen pojmout symbol × a je nezbytné psát jej jako x. 

• Bylo by prosím do budoucna možné posílat pouze jednu správnou verzi 

projednávaného dokumentu? Tentokrát k tomuto bodu přišlo více verzí. Která je 

správná a bude na zasedání AS projednávaná? 



o Různé verze dokumentu souvisí s paralelně probíhajícím procesem definování 

podmínek nové akreditace. 

• V novele u magisterského studia Farmacie v dokumentu označeném jako "doplnění" 

se píše "V průběhu studia studijního programu Farmacie absolvují studenti min. jeden 

předmět vyučovaný v anglickém jazyce po předchozí výuce anglického jazyka." Jaké 

předměty vyučované v anglickém jazyce má v současné chvíli fakulta k dispozici? 

Případně jakými předměty bude tato nabídka rozšířena, aby studenti měli skutečně na 

výběr? 

o Nová legislativa vyžaduje, aby byl u magisterských studijních programů 

vyučován jeden předmět v cizím jazyce, proto byl bod zařazen i do těchto 

podmínek. FaF UK má studijní program Pharmacy vyučovaný v anglickém 

jazyce, takže možností je více.  

• Řadí se mezi tyto předměty i výuka anglického jazyka ve druhém ročníku po 

předchozím zapsání volitelného předmětu anglický jazyk v prvním ročníku? 

o Výuka anglického jazyka ve 2. ročníku se mezi tyto předměty řadit nemůže. 

• Mají tyto předměty dostatečnou kapacitu pro výuku celého ročníku? Pokud ne, jsou 

vedoucí kateder dopředu obeznámeni s touto změnou, aby tomu v budoucnu mohli 

uzpůsobit výuku a zařazení vyučujících? 

o Nabízí se cca 6 předmětů, ve kterých probíhá výuka v anglickém nebo paralelně 

v anglickém i českém jazyce, což umožní kapacitní i rozvrhové zařazení 

předmětu. 

• Co vedlo k této změně? (např. univerzitní nebo fakultní požadavky?) 

o Důvodem jsou legislativní požadavky. 

• V podmínkách příjímacího řízení se vícekrát vyskytuje nesprávná formulace: 

"zaslání úředně ověřené kopie dokladu o dosažení středního vzdělání s maturitní 

zkouškou poštou nebo nahrání v elektronické podoby dokladu o středoškolském 

vzdělání, který získají po provedení elektronické konverze dokumentu na některé 

z poboček CzechPOINTu“. Navrhuji upravit na „nahrání elektronické podoby dokladu“ 

nebo „nahrání dokumentu o středoškolském vzdělání v elektronické podobě“.  

o  Formulace bude upravena dle návrhu. 

• „Zkouška je pouze písemná, koná se ze dvou testů: chemie a biologie (včetně 

botaniky).“ Nebylo by vhodnější „Zkouška je pouze písemná, skládá se ze dvou testů: 

chemie a biologie (včetně botaniky).“? 

o Formulace bude upravena dle návrhu. 

 

Doc. Sklenářová se zeptala k výuce předmětů v angličtině, zda to bude muset být předmět 

povinný, povinně volitelný nebo volitelný. 

Doc. Kučera odpověděl, že se bude jednat o povinně volitelný předmět.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 

2025/2026 do magisterského studijního programu Farmacie v prezenční formě studia, do 

bakalářského studijního programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční 



a kombinované formě studia a do navazujícího magisterského studijního programu 

Bioanalytická laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční formě studia. Zároveň 

doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému Univerzity Karlovy k posouzení 

rektorkou UK. 

 

 

6. Podmínky pro přijetí do magisterského a navazujícího magisterského studijního 

programu v anglickém jazyce pro akademický rok 2025/2026 

Doc. Roh jako předkladatel uvedl bod a předal slovo prof. Nachtigalovi, který zodpověděl 

předem zaslaný dotaz Studijní komise AS FaF UK. 

• V dokumentu je uvedeno, že vstupní zkouška je online formou, ale u písemného testu 

toto již není specifikováno.  

o Přijímací zkoušky jsou vždy písemné. V Íránu a Jižní Koreji probíhají za osobní 

účasti studenta a v ostatních zemích online formou prostřednictvím 

společnosti Scio.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro akademický rok 

2025/2026 do magisterského studijního programu Pharmacy v prezenční formě 

studia, a do navazujícího magisterského studijního programu Pharmaceutical Sciences 

v prezenční formě studia. Zároveň doporučuje jejich vložení do Studijního 

informačního systému Univerzity Karlovy k posouzení rektorkou UK. 

 

7. Odlišné podmínky pro přijetí do magisterského studijního programu Farmacie pro 

akademický rok 2025/2026 v souladu s §49 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách, 

a dále dle čl. odst. 3 Řádu přijímacího řízení UK pro přijetí uchazečů do studijního 

programu Farmacie 

Děkan fakulty doc. Roh uvedl bod a předal slovo doc. Kučerovi, který se vyjádřil k připomínce 

Studijní komise AS FaF UK. 

• V předloženém dokumentu je uvedeno, že je v souladu s čl. 2 odst. 3 Řádu přijímacího 

řízení UK, avšak v předloženém podkladu se odkazuje pouze na čl. 3 odst. 33 Řádu 

přijímacího řízení UK.  

o Na základě konzultace s vedoucí Studijního oddělení Ing. Navrátilovou 

považuje formulaci za správnou. Podle čl. 2 odst. 3 Řádu přijímacího řízení UK 

je možné vyhlásit odlišné podmínky pro přijímací řízení a podle čl. 3 odst. 3 

téhož dokumentu je nutné, aby tyto podmínky projednal akademický senát 

fakulty. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky, proto bylo přistoupeno k hlasování 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  



Závěr: Akademický senát projednal návrh odlišných podmínek pro přijetí ke studiu pro 

akademický rok 2025/2026 do magisterského studijního programu Farmacie 

v prezenční formě studia v souladu s §49 zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách. 

Zároveň doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému Univerzity 

Karlovy. 

 

8. Záměr akreditace nového bakalářského studijního programu Léčivé rostliny 

a nutraceutika  

Doc. Roh jako předkladatel uvedl návrh a připomněl, že návrh akreditace již byl Akademickým 

senátem FaF UK projednán na 31. zasedání dne 25. října 2023. Po tomto datu nastaly dvě 

zásadní skutečnosti. První z nich je změna garanta studijního programu, jelikož není možné, 

aby byl stejný garant pro doktorský a bakalářský program. Zároveň byla původní žádost 

o akreditaci stažena, dopracována a podána znovu, a to s podporou z výzvy Green Deal 

Národního plánu obnovy. 

Doc. Kučera se následně vyjádřil k předem zaslaným dotazům a připomínkám. 

• Jaký je důvod pro výměnu garanta studijního programu? Neměl by být garantem 

studijního programu docent či profesor?  

o Viz vyjádření děkana, novou garantkou studijního programu bude dr. Marcela 

Šafratová. Garant musí mít vědecký titul, ale nemusí se jednat o docenta či 

profesora.  

• Bude v budoucnu součástí předkládaných materiálů k samotné akreditaci i smlouvy 

s pracovišti, kde bude probíhat odborná praxe, anotace včetně podmínek splnění 

jednotlivých předmětů, životopisy a publikačních výstupy garantů a vyučujících a další 

náležitosti nutné k podání žádosti NAÚ, nebo je toto předložení finální? Pokud je toto 

finální předkládání, může AS tyto dokumenty schvalovat, když podklady nejsou 

kompletní? 

o Akreditační spis se předkládá Radě pro vnitřní hodnocení UK, nikoli Národnímu 

akreditačnímu úřadu. Součástí akreditačního spisu jsou veškeré smlouvy 

a životopisy.  

• V jakém roce je v plánu nový studijní program otevřít? 

o Předpokládáme, že v akademickém roce 2025/2026. 

• Součástí přijímacích zkoušek by měl být "test (...) se zaměřením na buněčnou biologii, 

biologii člověka a botaniku" - budou tato tři odvětví ve zkoušce zastoupena poměrově, 

nebo náhodným losem počítače? (Např. buňka : člověk : botanika počet otázek 

20:5:25) Zajímá mě, zda budou tito uchazeči konat separátní přijímací zkoušky od 

Farmaceutů a Bioanalytiků, aby se do budoucna nestalo, že 70 % otázek bude na 

člověka, když se tito uchazeči budou hlásit na Léčivé rostliny.  

o Přijímací řízení pro studijní program Léčivé rostliny a nutraceutika bude odlišné 

než pro programy Farmacie a Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví. Bude 

směrováno k botanice a buňce, v zastoupení 60 % botanika, 20 % buňka a 20 % 

člověk. 

• Jelikož budou "Hlavním místem uplatnění absolventů (...) podniky zabývající se 

problematikou sběru, řízeného pěstování, výkupu, hodnocení kvality, bezpečnosti 



a zpracování léčivých rostlin (...)" neměl by být součástí SZZk kromě 

farmakognostických a farmakobotanických věd také způsob produkce a zpracování 

léčivých rostlin, případně jejich biochemické vlastnosti v lidském organismu včetně 

toxikologie? Ze studijního plánu mi přijde, že jde o klíčové oblasti, které se studenti 

budou učit v průběhu celých 3 let, nicméně nejsou reflektované ani jednou separátní 

otázkou v rámci SZZk, přestože jednosemestrální předmět 'Technologie a aplikační 

formy nutraceutik' bude obsahem 1/3 SZZk. Tím nechci snižovat důležitost technologie 

z hlediska profilu absolventa, nicméně obsah závěrečné zkoušky zásadně nereflektuje 

obsah učiva celého studia, což by mohlo být vytknuto Národním akreditačním úřadem. 

o Absolventi tohoto programu budou mít povědomí o pěstování léčivých rostlin, 

ale směřovat budou do zpracovatelské oblasti. Proto je technologická část 

podstatná a bude součástí státní závěrečné zkoušky. 

• V tabulkách s vyučovanými předměty jsou v hlavičce uvedeny nevysvětlené zkratky 

"PPZ" a "ZT PPZ" – co tyto zkratky znamenají? Dále nejsou vysvětlené ani zkratky ZS, 

LS, Z, Zk. I přesto, že jsou to zkratky intuitivní, neměly by být v dokumentu vysvětleny? 

Ve sloupci "rozsah" jsou uvedena čísla XY/XY – je to poměr hodin přednášek, seminářů 

a cvičení za semestr/týden? V dokumentu to není nikde uvedeno. A na str. 13 je 

vysvětlivka s hvězdičkou, v dokumentu ale odkaz na vysvětlivku formou hvězdičky 

není. 

o Zkratky jsou standardně používané v akreditační dokumentaci. Stejně jako 

řada dalších věcí vč. hvězdičky či rozložení hodin ve studijním plánu jsou 

generovány Studijním informačním systémem UK a není možné do jejich 

použití zasáhnout. 

• V tabulce s rozložením kreditů (str. 13) je součet kreditů pro volbu studenta 18. Součet 

všech kreditů za doporučené volitelné předměty je však 32. 

o Pro splnění studijních podmínek je třeba získat 18 kreditů za volitelné 

předměty, ale na výběr jsou předměty za celkových 32 kreditů.  

• Na str. 15. je překlep "Technologiea aplikační formy nutraceutik". Str. 4, část 6 

(Obecný popis) - "..., které se týkají veškerých aspektů spadající se této oblasti." - tady 

by asi mělo být „spadajících do této“. Str. 13, část 30 (Poznámky) – „Všechny tyto místa 

praxe jsou smluvně zajištěny.“ – po korekci „Všechna tato místa praxe jsou smluvně 

zajištěna.“ 

o Bude opraveno. 

Doc. Krátký otevřel diskuzi a uvedl, že podklady považuje za výrazně kvalitněji připravené než 

původní, předkládané AS FaF UK na 31. zasedání dne 25. října 2023. 

Doc. Roh poděkoval kolegům z Katedry farmakognozie a farmaceutické botaniky za přípravu 

studijního programu.  

 

Senátor Stanislav Čech se dotázal, kolik studentů je plánováno přijmout a zda se počítá 

i s navazujícím magisterským programem. 

Doc. Kučera odpověděl, že v akademickém roce 2025/2026 by měla být přijata jedna skupina 

o cca 30 studentech. Příprava navazujícího magisterského studijního programu je součástí 

závazku fakulty v rámci výzvy Green Deal. Studenti, kteří nastoupí v akademickém roce 



2025/2026 do bakalářského programu, by mohli být i prvními uchazeči o studium navazujícího 

magisterského programu. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

Hlasování: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát vyjádřil kladné stanovisko k záměru akreditovat bakalářský studijní 

program Léčivé rostliny a nutraceutika, prezenční formě výuky, v českém jazyce. 

 

9. Návrh Opatření děkana – Garantovaná minimální výše příjmů studentů doktorských 

studijních programů v prezenční formě 

Doc. Roh jako předkladatel návrhu uvedl bod a popsal důvody návrhu, poděkoval za zaslané 

připomínky a dotazy, ke kterým se následně vyjádřil. 

• Nepovede vyčlenění dalších příjmů vyjmenovaných v Čl. 2 odst. 1, které se započítávají 

do doktorandského stipendia k demotivaci aktivních studentů? Aby student získal 

nárok na v dnešní době drobné finanční přilepšení, musí 1.a. být méně zapojený do 

výzkumu (nemít granty), 1b, c. nepodílet se na výzkumu katedry, výzkumné skupiny 

a 1.d. neuzavírat další smluvní vztah s fakultou a případný přivýdělek si hledat jinde. 

Bod 1a. je nejvíce bolestivý, jelikož o práci na grantech a projektech zvlášť z externího 

financování by měl PGS přece primárně usilovat už z povahy doktorandského studia. 

S přihlédnutím k tomu, že často tyto externě financované granty a projekty by bez 

spolupráce PGS nebyly životaschopné. Zpráva, kterou to PGS vysílá je "buďte 

neaktivní, hledejte si další potenciální příjmy jinde, a budete za to odměněni 2.000, 

v budoucnu 3.000 měsíčně". 

o Postupné navyšování příjmu doktorandů je přípravou na výrazně vyšší příjmy 

stanovené novelou zákona č. 111/1998 Sb., o vysokých školách. Započítávat se 

budou příjmy související s doktorským studiem a výzkumnou činností 

studenta. Právě finanční zapojení daných pracovišť pomůže ke zefektivnění 

práce doktorandů. Největší diskuze proběhla ohledně podpory Grantové 

agentury UK pro studentské projekty. Její získání je přímo závislé na školiteli 

a daném pracovišti, proto byla zařazena mezi započitatelné položky. 

• Odst. 3 ve čl. 1 – Pro výpočet výše dalších příjmů je rozhodná výše přiznaného 

stipendia nebo hrubé mzdy. Proč je tady zmiňována hrubá mzda? Pokud má být u PGS 

časem garantován příjem určité částky, tak by měly být sčítány dvě „shodné“ položky 

– stipendium je již čistý příjem, takže nelze sčítat s hrubou mzdou, která je dále 

zatížena daní a odvody. Jsou další příjmy myšleny jako čistý příjem, nebo příjem hrubý? 

Pokud student pobírá jen stipendium a bude mu deklarováno příjem 2000 Kč hrubého 

měsíčně (např. z grantu skupiny, SVV apod.), tak může také nastat, že po odečtení 

odvodů bude muset student doplácet. Dávalo by tedy větší smysl formulovat, že další 

příjem je ve formě „čisté mzdy“. 

o Předložený dokument je připravován v souladu s očekávanou novelou zákona 

o vysokých školách vč. uvedení hrubé mzdy. Čistá mzda je závislá na řadě 

faktorů, proto ji nelze garantovat. 



• Do dalších příjmů se budou počítat příjmy z grantů, proto by mě zajímalo, jestli se do 

nich budou počítat jen granty, kde je přímo zapojená FaF, nebo bychom mohli pro PhD 

studenty, kteří pracují v laboratořích FNHK, započítat i jejich granty. Pořád je to 

vědecko-výzkumná činnost UK, ale většinou jsou na těchto projektech zapojené LFHK 

a FNHK. A jakým způsobem by se pak dokládal takový příjem? 

o Z provedeného průzkumu vyplývá, že již nyní má většina studentů příjem 

o min. 2 000, resp. 3 000 Kč vyšší, než je základní stipendium. V programu 

Cooperatio Pharmaceutical Sciences bude vytvořen zvláštní pilíř na 

doktorandy. Granty z fakultních nemocnic aj. jsou velmi diskutované, 

především ze strany Akademie věd je tlak na změnu. Příjem z ostatních 

pracovišť vč. Akademie věd by zatím neměl být započítán, neboť to není 

domácí instituce doktoranda. Tato situace se FaF UK v tuto chvíli přímo netýká. 

Sdělení doplnili a okomentovali Mgr. Matějka, Ing. Vlčková, dr. Jirkovský, doc. 

Roh, doc. Krátký a doc. Sklenářová.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

Hlasování: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal návrh Opatření děkana – Garantovaná minimální výše 

příjmů studentů doktorských studijních programů v prezenční formě a s uvedeným 

návrhem opatření souhlasí. 

 

10. Předběžné vyjádření k záměru pronajmout nemovitosti (mikrotrubičky pro optické 

kabely propojující budovy v Ak. Heyrovského a kampus M1) 

Prof. Zimčík po uvedení bodu zodpověděl dotaz vznesený Legislativní komisí AS FaF UK. 

• Na základě, čeho byla stanovena cena měsíčního nájmu 1 000 Kč bez DPH? Je to cena 

obvyklá? 

o Náklady na jednu mikrotrubičku (je jich tam celkem 7) byly cca 50 000 Kč. Cena 

byla nastavena tak, aby se náklady během 4-5 let vrátily, poté už nájem ponese 

příjem. 

o Ing. Vlčková doplnila, že byl zvažován i prodej, ale byly pořízeny z dotačních 

prostředků, proto byla navržena možnost pronájmu. 

 

Dr. Vokřál se dotázal, zda propojka ve stávající budově v Akademika Heyrovského zde bude 

muset zůstat i po prodeji budov. 

Prof. Zimčík odpověděl, že ano, bude řešeno jako věcné břemeno. 

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal záměr uzavřít smlouvy o nájmu mikrotrubiček pro optické 

kabely vedení mezi budovami Ak. Heyrovského a kampusem M1, a to vždy mezi 

Univerzitou Karlovou, Farmaceutickou fakultou v Hradci Králové a společností 



Magnalink, a. s. (IČO 64949681), a České Radiokomunikace a. s. (IČO 24738875), 

a vyjadřuje s ním souhlas.  

 

11. Svěření pozemku v areálu Zahrady léčivých rostlin do správy Farmaceutické fakulty UK 

v Hradci Králové  

Doc. Roh uvedl bod a tajemnice fakulty Ing. Vlčková upřesnila, že se jedná o malý pozemek 

v areálu Zahrady léčivých rostlin, který byl původně ve vlastnictví Ministerstva obrany ČR, 

a o který fakulta několik let usilovala. 

 

Nebyly vzneseny žádné dotazy ani připomínky, proto bylo rovnou přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal možnost svěření pozemku Univerzity Karlovy p. č. 1377, 

v k. ú. Hradec Králové, do správy Farmaceutické fakulty UK v Hradci Králové a vyjadřuje 

s ním souhlas. 

 

12. Dodatek č. 3 ke Smlouvě o dílo uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – 

BAK & SYNER“ a Univerzitou Karlovou  

Doc. Roh uvedl bod a poděkoval za všechny dotazy a připomínky Legislativní komise AS FaF 

UK. Ty společně s prof. Zimčíkem vysvětlili. 

 

Doc. Krátký otevřel diskuzi. 

Senátor Tomáš Ptačin se dotázal, co je to centrální vysavač. 

Prof. Zimčík vysvětlil, že se jedná o vysavač umístěný např. v technické místnosti, který je 

potrubím napojený na vysavačové zásuvky. Nečistoty jsou potrubím sváděny do centrální 

jednotky, kde jsou ukládány do prachového zásobníku.  

 

Nebyly vzneseny žádné další dotazy ani připomínky. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát projednal návrh předloženého Dodatku č. 3 ke Smlouvě o dílo 

uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ a Univerzitou 

Karlovou a souhlasí s jeho uzavřením. 

 

13. Výroční zpráva o hospodaření za rok 2023 

Doc. Roh uvedl bod a předal slovo tajemnici fakulty Ing. Vlčkové. 

Ing. Vlčková sdělila, že v roce 2023 vykázala fakulta zisk ve výši 616 000 Kč, během roku 

obdržela příspěvek na pokrytí nárůstu cen energií více než 5 mil. Kč, přičemž část z těchto 

prostředků, které nebyly spotřebovány, byly převedeny do fondu pro použití v roce 2024. 

V roce 2023 končily některé evropské projekty a byla zahájena stavba projektu Mephared 2. 

Vzhledem k tomu, že Rozhodnutí o poskytnutí dotace na realizaci budovy fakult v rámci 



komponenty výzvy NPO bude vydáno až v roce 2024, musely být na předfinancování těchto 

nákladů vynaloženy vlastní prostředky fakulty a zároveň byla též podána žádost o podporu 

z fondu na investiční rozvoj fakult a dalších součástí („Mikuláš“). Dále doplnila, že nárůst 

pohledávek na řádku 315 souvisí se stavbou Mephared 2 a jedná se o pohledávku technického 

dozoru stavby M2. Některé faktury účtované v roce 2023 byly postupně likvidovány v roce 

2024. V rámci tohoto sdělení tak odpověděla na dotazy vznesené předem členy AS FaF UK. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování: 19-0-0 (pro-proti-zdržel se)  

Závěr: Akademický senát schválil Výroční zprávu o hospodaření FaF UK za rok 2023. 

 

14. Různé  

Předseda AS FaF UK doc. Krátký požádal o schválení zápisu z 5. zasedání AS konaného dne 

17. 4. 2024, který měli členové AS FaF UK k dispozici k připomínkování a obdrželi jej 

s předstihem. 

 

Nebyly vzneseny žádné připomínky, bylo tedy přistoupeno k hlasování. 

 

Hlasování o zápisu z 5. zasedání: 18-0-1 (pro-proti-zdržel se) 

Závěr: AS FaF UK schválil zápis z 5. zasedání AS konaného dne 17. 4. 2024. 

 

Děkan fakulty doc. Roh se následně vyjádřil k předem zaslanému dotazu od AS FaF UK. 

• Neměla by i fakulta zvýšit poplatek za studium v anglickém jazyce? Aktuální cena je 

stejná jako na FSV či podobných fakultách, a nemyslím si, že to studium tam je 

srovnatelné s naším. A náklady také rostou na vše, včetně nákladů na výuku (přístroje, 

kity, ...). 

o Nastavení výše poplatku za studiu v anglickém jazyce vychází z porovnání 

s farmaceutickými fakultami v Brně, Bratislavě a Budapešti. Z těchto 

uvedených fakult jsou poplatky na FaF UK nejvyšší. 

 

Dr. Jirkovský se dotázal, zda zahraniční studenti na těchto fakultách pocházejí ze stejných zemí 

jako studenti FaF UK. 

Doc. Roh odpověděl, že kromě Korejců ano. 

Doc. Boušová se zeptala, zda máme informace nebo zda je možné získat přehled počtu 

zahraničních studentů na ostatních farmaceutických fakultách. 

Doc. Roh uvedl, že nevíme, ale neměl by to být problém zjistit. 

 

Dr. Jirkovský předal dotaz senátora AS UK Amira Dezhama, zda bude studentům umožněno 

rozdělení splácení poplatku za studium v anglickém jazyce. 

Doc. Roh odpověděl, že nebude, i ostatní na ostatních fakultách mají studenti povinnost 

uhradit poplatek v rámci jedné splátky. 

 



Doc. Krátký následně připomněl možnost připomínkovat předpisy UK a dotázal se, kdy lze 

očekávat 1. verzi výroční zprávy o činnosti fakulty za rok 2023. 

Ing. Vlčková odpověděla, že již byly dokončeny práce na kapitolách. Doc. Roh doplnil, že by 

dokument mohl být předložen AS FaF UK na nadcházejícím zasedání dne 26. června 2024. 

 

Doc. Sklenářová se zeptala, zda se vyřešil oznámený výpadek elektřiny 5. června 2024. 

Doc. Roh odpověděl, že dle informací společnosti ČEZ se bude výpadek elektřiny týkat Zahrady 

léčivých rostlin, v budovách Akademika Heyrovského pouze nepoteče teplá voda. 

 

Hlasování: Přijato tichým souhlasem. 

Závěr: AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Předseda AS FaF UK doc. Krátký poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání 

senátu v 16:50 h.  

 

 

Zapsala: Ivana Dvořáková 

Ověřili: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D., doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 

V Hradci Králové dne 16. 6. 2024. 

 

 

  



Příloha č. 1: Usnesení přijatá na 6. zasedání konaném dne 22. května 2024 

 

Usnesení 6-1: AS FaF UK schválil program 6. zasedání AS FaF UK. 

Usnesení 6-2: AS FaF UK vzal na vědomí informace od vedení fakulty. 

Usnesení 6-3: AS FaF UK vzal na vědomí informace ze zasedání AS UK a komisí AS UK. 

Usnesení 6-4: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro 

akademický rok 2025/2026 do magisterského studijního programu 

Farmacie v prezenční formě studia, do bakalářského studijního 

programu Laboratorní diagnostika ve zdravotnictví v prezenční 

a kombinované formě studia a do navazujícího magisterského 

studijního programu Bioanalytická laboratorní diagnostika ve 

zdravotnictví v prezenční formě studia. Zároveň doporučuje jejich 

vložení do Studijního informačního systému Univerzity Karlovy 

k posouzení rektorkou UK. 

Usnesení 6-5: AS FaF UK projednal návrh podmínek pro přijetí ke studiu pro 

akademický rok 2025/2026 do magisterského studijního programu 

Pharmacy v prezenční formě studia, a do navazujícího magisterského 

studijního programu Pharmaceutical Sciences v prezenční formě studia. 

Zároveň doporučuje jejich vložení do Studijního informačního systému 

Univerzity Karlovy k posouzení rektorkou UK. 

Usnesení 6-6: AS FaF UK projednal návrh odlišných podmínek pro přijetí ke studiu pro 

akademický rok 2025/2026 do magisterského studijního programu 

Farmacie v prezenční formě studia v souladu s §49 zákona č. 111/1998 

Sb., o vysokých školách. Zároveň doporučuje jejich vložení do Studijního 

informačního systému Univerzity Karlovy. 

Usnesení 6-7: AS FaF UK vyjádřil kladné stanovisko k záměru akreditovat bakalářský 

studijní program Léčivé rostliny a nutraceutika, v prezenční formě 

výuky, v českém jazyce. 

Usnesení 6-8:  Akademický senát projednal návrh Opatření děkana – Garantovaná 

minimální výše příjmů studentů doktorských studijních programů  

v prezenční formě a s uvedeným návrhem opatření souhlasí. 

Usnesení 6-9:  AS FaF UK projednal záměr uzavřít smlouvy o nájmu mikrotrubiček pro 

optické kabely vedené mezi budovami Ak. Heyrovského a kampusem 

M1, a to vždy mezi Univerzitou Karlovou, Farmaceutickou fakultou 

v Hradci Králové a společnostmi Magnalink, a.s. (IČO: 27547469), T-

Mobile Czech Republic a.s. (IČO: 64949681) a České Radiokomunikace 

a.s. (IČO: 24738875), a vyjadřuje s ním souhlas. 

Usnesení 6-10:  AS FaF UK projednal možnost svěření pozemku Univerzity Karlovy p. č. 

1377, v k. ú. Hradec Králové, do správy Farmaceutické fakulty UK 

v Hradci Králové a vyjadřuje s ním souhlas. 



Usnesení 6-11:  AS FaF UK projednal návrh předloženého Dodatku č. 3 ke Smlouvě o dílo 

uzavřené dne 8. 8. 2023 mezi „Společností MEPHARED – BAK & SYNER“ 

a Univerzitou Karlovou a souhlasí s jeho uzavřením. 

Usnesení 6-12:  AS FaF UK schválil Výroční zprávu o hospodaření FaF UK za rok 2023. 

Usnesení 6-13:  AS FaF UK schválil zápis z 5. zasedání AS konaného dne 17. 4. 2024. 

Usnesení 6-14:  AS FaF UK vzal na vědomí informace z bodu Různé. 

 

Zapsal: doc. PharmDr. Mgr. Martin Krátký, Ph.D. 

Ověřila:  doc. PharmDr. Barbora Vraníková, Ph.D. 

 


